
Obracanje  Visokog
predstavnika  Euro-atlantskom
partnerskom vijecu
Visoki predstavnik, Wolfgang Petritsch, danas je u Brusselsu
prisustvovao nizu sastanaka na visokom nivou i obratio se
Euro-atlantskom partnerskom vijecu.

Tokom svoga boravka u Brusselsu, Visoki predstavnik susreo se
sa Madeleine Albright koja je posljednji put prisustvovala
sjednici  Vijeca  u  svojstvu  americkog  drzavnog  sekretara.
Madeleine Albright je u svome obracanju Euro-atlantskom vijecu
cestitala Visokom predstavniku na “izuzetno dobrom poslu koji
je uradio u Bosni i Hercegovini,” dodavsi da “mi mozemo pomoci
time  sto  cemo  i  dalje  biti  ujedinjeni  u  pruzanju  podrske
daljoj ekonomskoj reformi i stvaranju zajednickih institucija
sigurnosti”.

Visoki  prdstavnik  takodjer  se  sastao  sa  grckim  ministrom
vanjskih poslova, Georgeom Papandeoum, i Hansom Haekkerupom,
danskim  ministrom  odbrane,  imenovan  nasljednik  Bernarda
Kouchnera na duznosti sefa Misije UN-a na Kosovu, koji ce tu
duznost  preuzeti  za  nekoliko  sedmica.  Pored  toga,  Visoki
predstavnik imao je odvojene susrete sa ministrima vanjskih
poslova  zemalja  balkanske  regije,  osim  sa  ministrima
Jugoslavije i BiH koji, buduci da nemaju odnose sa Vijecem,
nisu prisustvovali skupu.

Na  molbu  Vijeca,  Visoki  predstavnik  je  ministre  vanjskih
poslova 46 zemalja clanica Vijeca, ukljucujuci i sve zemlje
clanice NATO saveza i dvadeset i sedam “partnerskih” zemalja,
upoznao sa nizom pitanja, izmedju ostalog i sa rezultatima
nedavnih izbora i vojnom reformom u Bosni i Hercegovini.

Naglasivsi da se mora uzeti u obzir cinjenica da je Bosna i
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Hercegovina prosla kroz mnogo tezi period nego Hrvatska i
Jugoslavija, Visoki predstavnik izjavio je da se pozitivne
promjene na bosanskohercegovackoj politickoj sceni odrazavaju
kroz  jaku  podrsku  progresivnim,  proeuropski  orijentiranim
strankama.

Visoki  predstavnik  istakao  je  da  ce  snage  stabilizacije
predvodjene  NATO  savezom  i  dalje  imati  kljucnu  ulogu  u
konsolidaciji mira i “potakao clanice NATO saveza da nastave
ulagati napore na hapsenju optuzenih za ratne zlocine (ciji)
boravak na slobodi onemogucava uklanjanje atmosfere straha,”
elementa kojega je u Bosni i Hercegovini pre lako iskoristiti
u politicke svrhe.

Visoki predstavnik ocijenio je izjave bosanskih politicara o
dogovorima vezanim za regionalnu sigurnost i o clanstvu u
Partnerstvu za mir preuranjenima “sve dok celni ljudi u Bosni
i  Hercegovini  ne  pokazu  spremnost  da  primijene  zajednicku
odbrambenu politiku” putem Stalnog komiteta za vojna pitanja.

Ukoliko Bosna i Hercegovina zeli imati sve one povlastice koje
pruza clanstvo u tim i drugim europskim istitucijama kao sto
su Vijece Europe i Europska unija, onda izabrani politicari
moraju sami poceti donositi teske odluke. Uz konstruktivnu
podrsku novih vlada u Beogradu i Zagrebu pravi napredak ce
zaista i biti moguc.


